
Najvišje odlikovanje. G. Ivan T o m š i č , nadučitelj 
v Nabrežini in g. Anton S t r e s , učitelj v Breginju sta 
bila odlikovana s srebrnim križcem s krono za zasluge. 
Čestitamo! 

Posnemanja vredno. Postojinski okrajni šolski svet 
je sklenil v svoji zadnji seji, da si mora vsaka šola v 
okraju naročiti Dimniko vo » A v s t r i j s k o z g o d o v i n o 
z a l j u d s k e š o l e " , » P o p o t n i k " , „ Z v o n č e k " in 
„ V r t e c " . 

Osobne vesti. Učiteljem na ljubljanski obrtni na
daljevalni šoli so potrjeni: realčna profesorja Fr. K e l l e r 
in ces. svet. Ivan F r a n k e , učitelj risanja K. W e r n e r , 
telovadni učitelj F. B r u n e t in ljudskošolski učitelj Iv. 
K r u 1 e c. 

Potrjen zakon. Cesar je potrdil zakonski načrt go
riškega deželnega zbora glede prispevkov deželnega za
klada k okrajnim šolskim zakladom in glede uredbe uči
teljskih plač. 

Shod učiteljskih zaupnikov je bil 2. t. m. v Ljub
ljani. Povabljeni so bili le predsedniki in tajniki posa
meznih učit. društev. Posvetovalo se je o postopanju 
učiteljstva pri državnozborskih volitvah. Navdušenje je 
bilo veliko in sicer za kandidate narodnonapredne stranke, 
posebno še za kandidata V. skupine, g. L. Jelenca. Shod 
je bil nepričakovano dobro obiskan, dokaz, kako zelo se 
učiteljstvo zanima za bodoče volitve. Tako je prav ! Le 
vsi na krov in nasprotniku, ki nas je toliko časa tiščal 
za tilnik — smrt. 

„Rodoljub" izhajal bo začenši s tem tednom kot 
t e d n i k in sicer bo izhajal vsako soboto. N a r o č n i n a 
se do konca leta n i č n e z v i š a . „Narodna tiskarna" si 
je s tem naložila veliko žrtev in sme torej pač pričako
vati, da bodo tudi somišljeniki po deželi storili kar mo
goče, da pridobe listu čim več naročnikov. Zajedno opo
zarjamo, da je izšel „Volilni katekizem za slovenske 
kmetske volilce" v posebnem natisu. Ta brošurica je 
kaj pripravno sredstvo za agitacijo, na kar posebno opo
zarjamo somišljenike. 100 komadov t e b r o š u r i c e 
v e l j a s p o š t n i n o v r e d s a m o p e t k r o n . Naj bi 
jih rodoljubi skupno naročili, da jih razdele med volilce, 
a to s e m o r a h i t r o z g o d i t i . 

„ Strogo zaupno !" Minoli teden so razposlali kle
rikalni kolovodje svojim zaupnikom (večinoma duhovnikom 
a vendar ne vsim) brošuro, katere vsebina poučuje kle
rikalce, kako m o r a j o postopati pred volitvami in ob 
času volitev. Brošura nosi naslov: P o d u k z a d r z a v 
il o' z b o r s k e v o l i t v e . Spisal dr. Ivan Šusteršič. Nad 
naslovom stoji pa s štampilijem natisnjeno: „ S t r o g o 
z a u p n o ! Prihodnjič kaj več. 

Brunetovo telovadbo je c. kr. deželni šolski svet 
za Kranjsko priporočil kot pomožno knjigo vsem šolskim 
vodstvom in učiteljem z razpisom z dne 1. listopada 1900, 
štev. 2269. 

Iz c. kr. mestnega šolskega sveta ljubljanskega. 
Redna seja dne 15. vinotoka in 17. vinotoka t. 1. se je 
vršila sledeče : 

Po proglasitvi sklepčnosti poročal je zapisnikar o 
reševanju tekočega gradiva izza zadnje seje; poročilo se 
je vzelo pritrjevalno na znanje. 

P o r o č i l o c. kr. o k r a j n e g a š o l s k e g a n a d 
z o r n i k a p r o f e s o r j a L e v c a o stanju slovenskih in 
slovenškonemških ljudskih šol ljubljanskih v prešlem 
šolskem letu se je soglasno odobrilo in se o tem smislu 

Vest n i k . 



predlaga c. kr. deželnemu šolskemu svetu. Obenem se 
s k l e n e i z r e č i p r i z n a n j e u č i t e l j s t v u o m e n j e n i h 
š o l , t e r p o r o č e v a l c u z a n j e g o v t r u d k o t n a d 
z o r n i k s o g l a s n a z a h v a l a . 

Pritožba nekega učitelja zoper čas odmerjenja služ
bene starostne doklade se s primernim poročilom predloži 
deželnemu šolskemu svetu. Glede vprašanja c. kr. dežel
nega šolskega sveta o morebitni vpeljavi kvalifikacijskih 
tabel za ljudske učitelje se sklene, tako vpeljavo pripo
ročati in sicer naj bi imel v s a k u č i t e l j v p o g l e d 
v s v o j o k v a l i f i k a c i j s k o t a b e l o . 

Sprejme se osem konkretnih predlogov o načinu 
kvalifikovanja. Želji „Ljubljanskega učiteljskega društva", 
naj bi odpadle posebne prošnje za petletnice, se ugodi. 
Poročilo, kako da so vlagali šolski otroci prihranke v 
poštno hranilnico, se vzame pritrjevalno na znanje. Po
sebni zaznamki pa se ne bodo več predlagali, ker vse 
dotično pride itak v tiskano letno poročilo vsake šole. 

Neka prošnja na c. kr. naučno ministrstvo za spre
gledanje dokazil učne vsposobljenosti se iz razlogov ne 
more priporočiti na višje mesto. Ker je med tem postalo 
že kasno, prekine predsednik sejo in se je ista nadaljevala 
dne 17. vinotoka. Tedaj je poročal c. kr. okrajni šolski 
nadzornik profesor Proft o stanju ljubljanskih nemških 
ljudskih in meščanskih šol v prošlem šolskem letu. 

Poročilo se je soglasno odobrilo in se v tem smislu 
predloži c. kr. deželnemu šolskemu svetu. Nato so se 
rešile prošnje nekaterih strank, da bi se njihovi otroci 
oprostili obveznega pouka v slovenščini. Učiteljici Emi 
R a u n a c h e r j e v i se iz zdravstvenih ozirov dovoljuje 
šesttedenski dopust. 

Član M a i e r predlaga končno proračun tečaju za 
zdravljenje jecajočih otrok, katere je pripravljen brez
plačno voditi. Proračun se bode predložil mestnemu ma
gistratu, da izposluje potrebni kredit. 

Petričevi šolski zvezki so med dosedaj znanimi 
šolskimi zvezki najpraktičnejši, najboljši in najcenejši. 
Prosimo vse zavedno učiteljstvo, da upelje v svoji šoli 
le te zvezke in to tembolj, ker podpira g. Petrič iz iztržka 
prav izdatno tudi »učiteljski konvikt". Cena papirju je 
zadnji čas zdatno poskočila — pri 100 kg za 12 do 15 K 
— a g. Petrič ni prav nič zvišal cene zvezkom ter ostal 
tudi navzlic temu pri stari kvaliteti papirja. Torej le 
s v o j i k s v o j i m ! 


